
 
 

 

 

Brukarråd i förskolan 230320 

Närvarande 

Förskolans ledningsgrupp  

Lena Nilsson, avdelningschef förskolan, Maria Fridén, rektor Nyckelpigan och Rosen, Ing-

Marie Olsén, rektor Fjärilen, Pelikanen och Furuliden, Elin Esters, rektor Myran och 

Källbacken, Jonas Rantapää, rektor Tällberg och Siljansnäs 

Politiker 

Kaj Bergenhill M, Lars Halvarsson S, Stefan Samuelsson SD, Karin Lundström Johansson 

ByP 

Pedagoger 

Annelie Hedin Tällberg, Magdalena Enges Källbacken, Angelica Kersten Fjärilen, Jessica 

Olsson Fjärilen, Cecilia Näslund Pelikanen, Elin Forsberg Myran, Therese Forsberg 

Furuliden. 

Vårdnadshavare 

Madeleine Almgren Aitola, Matilda Höglund, Anders Johansson, Desirée Bengtsson, Nicoline 

Björkstrand, Bernhard Siljedahl, Amanda Mattsson Prepuk 

 

Protokoll: Elin Esters 

Justeras: Lena Nilsson 

 

Information från förskolan: 

• Presentation 

 

• Lena Nilsson berättar om de ändrade formerna av brukarrådet. Vi provar ett nytt 

format då intresset har varit dåligt och uppslutningen liten. Nu får alla höra samma 

sak. Att ha brukarråd är ett politiskt beslut vilket vi är ålagde att ha. Förslag kom på 

att byta namn på forumet till vårdnadshavarmöte. Vårdnadshavare uttrycker att det är 

svårt att få med sig frågor från andra vårdnadshavare. Messengergrupper eller 

papperslistor kommer som förslag för att underlätta. 

 

• Förskolan Myran är tillbaka i sina lokaler efter att ha varit inhysta på Furuliden under 

höstterminen. Flytten har gått bra och de har kommit i ordning igen. Under lördagen 

besöktes Myran av fem personer från ett Japanskt universitet som tittade på Myrans 

lärmiljöer och hade möjligheten att ställa frågor om den svenska förskolan. 

 

• Ekonomi. Det ser dystert ut för kommunen just nu som för så många andra 

kommuner. Förskolans budget hålls utifrån att vi justerar barn och personal efter de 

förutsättningar som vi har.  

 

• Minskat barnantal till hösten. Vi erbjuder barn förskoleplats löpande under året. Vi 

har en del visstidsanställda som inte kommer att få förlängd anställning. Vi har inte så 



 
 

 

stora pensionsavgångar just nu. Vi kommer inte att stänga någon förskola. Vi 

kommer att låna ut lokaler till grundskolan i Tällberg.  

 

• Språk-, läs- och skrivplan. Kommunen har en övergripande plan som sträcker sin 

från förskolan till gymnasiet. Planen har varit dåligt implementerad i förskolan och 

gymnasiet. Förskolan har nu en grupp som jobbar fram hur förskolan ska arbeta. Den 

består av pedagoger som arbetar tillsammans med vår specialpedagog och förste 

förskollärare. Planen ska implementeras i höst. Vårt mål är att få skickliga läsare och 

att väcka barnens intresse för skriftspråk och läsning. Böcker ska vara tillgängliga för 

barnen i alla våra pedagogiska miljöer. Vårdnadshavare kommer också att få ta del 

av planen när den är klar.  Vårdnadshavarna önskar mer handfasta tips/råd hur man 

gör vid högläsning.  

 

• Kommunen har under två år tilldelats pengar från SPSM, specialpedagogiska 

skolmyndigheten. Arlene Andersson har arbetat med projektet vars syfte bland annat 

varit att arbeta fram ett miljösäkringsdokument för våra lärmiljöer. Fokus har varit att 

gynna våra barn med NPF (neuropsykiatriska funktionsnedsättningar) där det är 

särskilt viktigt med tydliga och tillgängliga lärmiljöer. Vi har sett att samtliga barn 

gynnats av projektet, inte bara barn med NPF. 

 

Inkomna frågor: 

 

• Användning av parfym i förskolan, vi har påmint våra pedagoger om att förskolan ska 

vara doftfri. Rektorerna har påtalat detta i sitt veckobrev till pedagogerna. 

 

• Skärmtid, vårdnadshavare upplever att det är för mycket skärmtid på förskolan. Vi tar 

upp frågan med pedagogerna, den tid som vi arbetar med skärmar ska ha ett tydligt 

syfte. Vi arbetar utifrån läroplanen där också digitalisering finns med som mål. 

 

• Utemiljön på Fjärilen, Leksandsbostäder kommer anlita en konsult för att se vad 

man kan göra på gården. Under vintern har det varit svårt med halka och 

vattenansamlingar på flera av våra förskolegårdar. Förskolan behöver bli bättre på att 

felanmäla brister, och akuta risker ska ringas in. Det har funnits farliga föremål på 

gården som kommer att tas bort, eller redan har tagits bort t ex rostiga vassa 

plåtburkar. Under flera år har utebelysning på förskolorna stått med på vår 

prioriteringslista. Skyddsronder görs regelbundet.  

På Pelikanens gård har det också varit isigt. Förslag från vårdnadshavare är att de 

kanske kan hjälpa till och ta ett tag eller två med snöskyffel och hjälpa till med att 

kasta ut lite sand om förskolan kan tillhandahålla spade och sand. Förskolans 

rektorer kommer påminna pedagogerna om vikten av att felanmäla halka och 

vattenansamlingar samt att akuta ärenden även ska ringas in. 

 

 

• Självstängande säkerhetsgrindar önskas. De flesta grindar har två låsanordningar, 

den som sitter på själva grinden och en kedja med karbinhake. Det är oftast 

vårdnadshavare som glömmer att stänga grinden men förskolan behöver också titta 

innan de går ut så att alla är stängda. Vi behöver alla hjälpas åt. Vi dokumenterar 

grindarna på förskolorna för att undersöka om det är vissa som har en bättre funktion 

än andra.  



 
 

 

 

• Önskemål om att utöka de 15 timmar som erbjuds för föräldralediga och arbetslösa till 

20 timmar. Lena Nilsson tar upp det med sektorchef Carin Fredlin i ett första steg och 

till politikerna i andra hand. 

 

• Förskola under kvällar och helg. Vi får undersöka hur efterfrågan ser ut. Lena tar 

frågan vidare. 

 

• Önskemål om att Fjärilen utökas till F-klass. Frågan ligger hos grundskolan och 

politiken. Det finns inga tagna beslut hur Djura skola ska användas framöver. Det 

finns en detaljplan som möjliggör att det kan byggas lägenheter men det finns inget 

beslut om att det ska byggas.  

 

• Erbjudande om förskoleplats. Placering erbjuds inom fyra månader. 

 

• Förskolan behöver se över möjlighet att betala för sin plats och vistas på lov.  

 

• Bygga ut/om förskolan i Siljansnäs? Det finns olika alternativ som undersöks just nu. 

Det finns en säkerhetsfråga i att korsa väg, samt att det är tidskrävande att gå iväg att 

äta i skolmatsalen (Lissgårdens barn) 

 

• Kost, Bregott istället för Flora som innehåller palmolja. Önskemål om ägg till frukost 

och mellanmål. Äppelmos varierat med lingonsylt. Naturell yoghurt som alternativ till 

fil.  

Kostenheten följer livsmedelverkets rekommendationer när det gäller matfetter samt 

att det är en kostnadsfråga. Detsamma gäller yoghurt istället för fil, det är en 

kostnadsfråga. Ägg till frukost och mellanmål kan vara möjligt om det byts ut mot 

annat smörgåspålägg. Att variera äppelmos och lingonsylt ska inte vara några 

problem. 


